
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr V/2019 

V Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 28 lutego 2019  
Miejsce i czas obrad: sala nr 3 Urzędu Miejskiego w Tułowicach, ul. Szkolna 1. 

Obrady rozpoczęto 28 lutego 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 20:34 tego samego 

dnia. 

Tematyka: zgodnie z porządkiem obrad Sesji.  

Przebieg obrad był nagrywany i transmitowany „na żywo”, wersja archiwalna jest dostępna 

na stronie internetowej Urzędu. 

W posiedzeniu zgodnie z listą obecności wzięło udział 15 radnych: 

 

1. Przemysław Bielecki. 

2. Jan Bojkowski. 

3. Krzysztof Chodorowski. 

4. Frédéric Coppin. 

5. Arkadiusz Drążek. 

6. Tomasz Gala. 

7. Roman Kopij. 

8. Michał Luty. 

9. Stanisław Momot. 

10. Krzysztof Mróz. 

11. Krzysztof Ptak. 

12. Andrzej Reszka. 

13. Anna Sokulska. 

14. Agnieszka Zawadzka. 

15. Bernadeta Żytkiewicz. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

 

1. Burmistrz Tułowic – Pan Andrzej Wesołowski. 

2. Skarbnik Gminy – Pani Bożena Gąska. 

3. Sekretarz Gminy – Pan Wiesław Księski. 

4. Radca Prawny – Pan Tomasz Surma. 

5. Kierownicy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych. 

6. Nowo wybrani Sołtysi oraz byli Sołtysi. 

7. Pracownicy Urzędu Miejskiego. 

8. I Zastępca Komendanta Policji Miejskiej w Opolu Pan Rafał Lejczak. 

9. Komendant Komisariatu Policji w Niemodlinie Pan Jan Pajączek. 

10. Kierownik Posterunku Policji w Tułowicach Pan Patryk Szpringel. 

11. Zastępca Dowódcy Jednostki Ratowniczo- Gaśniczej Nr 3 w Niemodlinie Pan Robert 

Gutka. 

12. Dyrektor Zarządu Wykonawczego Wojewódzkiego Związku OSP RP woj. Opolskiego 

Pan Jerzy Imbiorski. 

13. Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych Pan Michał Luty. 

14. Reprezentant OSP Szydłów Pan Paweł Zdaniewicz. 

15. Mieszkańcy Gminy. 

 



1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

V Sesję Rady Miejskiej w Tułowicach otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Frédéric 

Coppin. Przywitał wszystkich przybyłych radnych oraz zaproszonych gości. 

Udział w posiedzeniu wzięło 15 radnych, co stanowi kworum pozwalające do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej z dnia 31 stycznia 2019 r. 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 

28 stycznia 2019 r. 

5. Informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz podejmowanych 

działaniach zmierzających do zmniejszenia przestępczości na terenie Gminy Tułowice. 

6. Informacja o stanie zabezpieczenia przeciwpożarowego na terenie Gminy oraz gotowości 

niesienia pomocy w przypadku klęski żywiołowej. 

7. Informacja o działalności OSP na terenie Gminy Tułowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodu 

publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Tułowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 r. 

13. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

14. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

15. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja  

o udzielonych odpowiedziach na złożone interpelacje i zapytania. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

18. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

19.Wolne wnioski. 

20.Zakończenie obrad. 

 

Wniosek o zmianę porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin zgłosił wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu „Podjęcia uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Miejskiej w 

Tułowicach oraz sołtysów”. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

a) wniosek o  wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcia uchwały w sprawie diet dla 

radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz sołtysów”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

 

ZA (15)Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz 

 

b) Wniosek o zatwierdzenie zmienionego porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady odczytał zmieniony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej z dnia 31 stycznia 2019 r.  

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 28 stycznia 

2019 r.  

5. Informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz podejmowanych 

działaniach zmierzających do zmniejszenia przestępczości na terenie Gminy Tułowice.  

6. Informacja o stanie zabezpieczenia przeciwpożarowego na terenie Gminy oraz gotowości  

niesienia pomocy w przypadku klęski żywiołowej. 

7. Informacja o działalności OSP na terenie Gminy Tułowice. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodu 

publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Tułowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 r. 

13. Podjęcia uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz sołtysów 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

15. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

16. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja  

o udzielonych odpowiedziach na złożone interpelacje i zapytania. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

19. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

20.Wolne wnioski. 

21.Zakończenie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

zatwierdzenie zmienionego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 

 



 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15)Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej wraz z Panem Burmistrzem Tułowic  w imieniu 

swoim i całej Rady złożyli podziękowali  byłym Sołtysom za wieloletnią współpracę.  

Były Sołtys Goszczowic Pan Waldemar Bogon także podziękował za współpracę i życzył  

nowym sołtysom powodzenia w i ich działalności. 

 

3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej z dnia 31 stycznia 2019 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej z dnia 31 stycznia 2019 r..  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 

 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 28 stycznia 

2019 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 28 stycznia 2019 r.  

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz 

 

 

 

 



5. Informacja o stanie ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz podejmowanych 

działaniach zmierzających do zmniejszenia przestępczości na terenie Gminy Tułowice. 

 

Komendant Komisariatu Policji w Niemodlinie Pan Jan Pajączek przedstawił prezentację dot. 

stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Tułowice za 2018 r. ( prezentacja dostępna jest na 

portalu:tulowice.esesja.pl). 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

- Andrzej Wesołowski - poinformował, że na stronie gminy w najbliższym czasie będzie taka 

zakładka i będzie można bezpośrednio wejść na mapę zagrożeń. 

Poruszył też sprawę  dotyczącą bankomatu, który został skradziony z Biedronki, zapytał czy 

coś w tej sprawie wiadomo. 

Z-ca Komendanta Policji Miejskiej w Opolu udzielił odpowiedzi na zapytanie Pana 

Burmistrza. 

 

6. Informacja o stanie zabezpieczenia przeciwpożarowego na terenie Gminy oraz gotowości 

niesienia pomocy w przypadku klęski żywiołowej. 

 

Zastępca Dowódcy Jednostki Ratowniczo- Gaśniczej Nr 3 w Niemodlinie Pan Robert Gutka 

przedstawił prezentację dot. stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego (prezentacja dostępna 

jest na portalu: tulowice.esesja.pl). 

 

7. Informacja o działalności OSP na terenie Gminy Tułowice. 

 

Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych Pan Michał Luty przedstawił informację 

na temat o działalności OSP na terenie Gminy Tułowice. 

 

PRZERWA 15 minut. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin za zgodą Rady udzielił głosu Panu 

Stanisławowi Kretowiczowi. 

Pan Stanisław Kretowicz poinformował, że złożył pismo do Rady Miejskiej w Tułowicach w 

sprawie wykonywania zastrzyków w Ośrodku Zdrowia w Tułowicach w dni wolne od pracy 

(soboty i niedziele) i nie dostał żadnej odpowiedzi. Prosił o wyjaśnienie tej sprawy i 

odpowiedź czy ta sprawa będzie załatwiona. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin poinformował, że odpowiedź jest w 

trakcie przygotowania, zaznaczył, że Pan Dyrektor był zaproszony na ostatnia Sesje i udzielił 

w tej sprawie wyjaśnień.  

Przewodniczący Rady zaznaczył, że będą się starać w jakiś sposób ten problem załatwić. 

W dyskusji na ten temat udział wzięli także: Zastępca Przewodniczącego rady Pan Roman 

Kopij, Burmistrz Tułowic Pan Andrzej Wesołowski, mieszkanka Tułowic, Pan Stanisław 

Kretowicz. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jan Bojkowski odczytał uchwałę 

Komisji w sprawie rozpatrzenia skargi wraz z uzasadnieniem. 

Następnie głos zabrał skarżący S.D., który udzielił wyjaśnień dotyczących złożonej skargi. 

W dyskusji na temat złożonej skargi głos zabrali także: członek Komisji Skarg, Wniosków i 



Petycji Pan Krzysztof Ptak, Radca Prawny Pan Tomasz Surma, radny Michał Luty, radny 

Roman Kopij, Burmistrz Tułowic Pan Andrzej Wesołowski. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) - Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Anna Sokulska. 

 

Uchwała nr V/28/2019 została podjęta przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) - Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 

Uchwała nr V/29/2019 została podjęta jednogłośnie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodu 

publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Tułowice. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodu publicznej 

szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Tułowice. 

 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) - Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 

Uchwała nr V/30/2019została podjęta jednogłośnie. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) - Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Bernadeta Żytkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Agnieszka Zawadzka. 

Uchwała nr V/31/2019 została podjęta przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej na 2019 r. 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) - Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof 

Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 



Uchwała nr V/32/2019 została podjęta jednogłośnie. 

 

PRZERWA 15 minut. 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz dla 

sołtysów. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie diet dla radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz dla 

sołtysów.  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) - Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz 

Gala, Roman Kopij, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Anna Sokulska, 

Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

PRZECIW (2) - Krzysztof Chodorowski, Michał Luty 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Andrzej Reszka. 

Uchwała nr V/33/2019 została podjęta przy 12 głosach za, 2 przeciwnych i 1 

wstrzymującym się. 

 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Tułowic Pan Andrzej Wesołowski poinformował, że spotkał się z 

przedstawicielami firmy koreańskiej w sprawie zrobienia drogi dojazdowej do firmy. 

Spotkał się także Prezesem Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej z Panek Kosterkiewiczem i 

przedstawicielami Firmy budującej farmy fotowoltaiczne na terenie Spółdzielni.  Firma chce 

jeszcze budować na terenie Gminy następne farmy. 

Pan Burmistrz uczestniczył także w zebraniach wiejskich w sprawie wyboru sołtysów.  

12 lutego odbyło się także spotkanie z Panem Prezesem Kopalni. W tym samym dniu 

ukonstytuowała się także Gminna Rada Seniorów, której szefem została Pani Teresa 

Kucharzak-Juszczyk. Było też spotkanie w Urzędzie z szefową Uniwersytetu III Wieku z 

okazji jubileuszu tej instytucji i z tej okazji zostały na jej ręce wręczone upominki i życzenia.  

Pan Burmistrz poinformował też, że był na szkoleniu RIO, zaznaczył, że w tym roku będzie 

kompleksowa kontrola Rio w Urzędzie. 18 lutego Pan Burmistrz wraz z Panem 

Przewodniczącym Rady i Panią Skarbnik byli na otwarciu Klubu dziecięcego. 20 lutego w 

Sali TOK odbyły się „Złote Gody” w których uczestniczyło 11 par. W dniu dzisiejszym 



zostały podpisane umowy z powiatowym Urzędem Pracy na prace społeczno-użyteczne, od 1 

marca w każdym sołectwie będzie pracownik do prac pielęgnacyjnych i porządkowych. Pan 

Burmistrz spotkał się także z Panem Stanisławem Kretowiczem na temat, który był także 

obszernie omawiany na Sesji. Spotkał się także z Panem, który w Szydłowie realizuje projekt 

Gazowni, rozmawiał też z radnym z Szydłowa w sprawie doprowadzenia gazu do Szydłowa. 

Pan Burmistrz spotkał się także z Panem, który na ul. Szpitalnej wybudował budynek 

wielorodzinny, ma on w planach realizacje następnych projektów na ul. Zamkowej – 2 

budynki. Spotykał się także kilkakrotnie  z Panem Przewodniczącym Rady i Zastępca 

Przewodniczącego w sprawie Kopalni, zaznaczył, że robią wszystko co jest w ich mocy, co 

jest zgodne z litera prawa, bo wszystkim zależy na zielonych płucach, na zielonych 

Tułowicach. 

15. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Roman Kopij stwierdził, że w pewnych sprawach będą 

się powielać z Panem Burmistrzem, bo działali razem. Uczestniczyli z Panem 

Przewodniczącym w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na posiedzeniu 

Komisja wypracowała swoje stanowisko odnośnie omawianej dzisiaj skargi. Uczestniczyli 

także w zebraniach wiejskich dotyczących wyboru sołtysów i rad sołeckich. Uczestniczyli w 

spotkaniu z Panem Prezesem Kopalni w sprawie rekultywacji, uważa, że temat jest 

załatwiony i zakończony. 

Pan Przewodniczący uczestniczył w zebraniu sprawozdawczo wyborczym OSP Tułowice. 

Uczestniczyli w uroczystości „Złote Gody”.  Przeprowadzili kilka spotkań z Panem 

Burmistrzem na temat problemów jakie zostały zgłoszone. Wszystkie wiadomości i pisma 

radni na bieżąco maja na tabletach. 

 

16. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja o 

udzielonych odpowiedziach na złożone interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Pan Frèdèric Coppin poinformował, że przekazał do Pana Burmistrza 

wniosek od Pana Tomasza Gali dotyczący ul. Sportowej w Tułowicach, wnioski dotyczące 

parkingów, podwórka przy Willi, drogi w Tułowicach Małych oraz  wyrobiska w Ligocie 

Tułowickiej, wnioski radnego Krzysztofa Mroza dotyczące świetlicy w Szydłowie, ulicy 

Kolejowej w Szydłowie, ul. Bocznej, Kwiatowej i Brzozowej. Odpowiedzi na wnioski są na 

e-sesji a radni, którzy składali wnioski dostali także odpowiedź. Pan Burmistrz poinformował 

jakie odpowiedzi zostały wystosowane do radnych na ich wnioski. 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Frèdèric Coppin poinformował, że radny Stanisław Momot złożył 

wniosek dot. ul. Bocznej w Tułowicach. Pan Stanisław Momot zaznaczył, że sprawa jest już 

znana, jest to odcinek ul. Bocznej ok. 150 m, droga nie jest utwardzona, jest błoto. 

Mieszkańcy chcieliby aby przynajmniej tę drogę wykorytować i wysypać kamieniem. 

Pan Burmistrz poinformował, że na tej ulicy powstało oświetlenie, był doprowadzany gaz 

dlatego droga była rozkopywana. Zaznaczył, że jest teraz taka nowa technologia i jedną ulicę 

spróbują zrobić taką technologia, jeszcze nie wie którą. 

Radny Krzysztof Ptak odczytał swoje wnioski i przekazał je na ręce Przewodniczącego Rady 

Miejskiej. Są to wnioski: 



- o umieszczenie znaku  B-36 – zakaz zatrzymywania się – wzdłuż bloku 1 przy ul. Elsnera w 

Tułowicach z warunkiem „ nie dotyczy dni wolnych od pracy”, 

- o montaż progu spowalniającego na ul. Jaśminowej od strony ul. Gruszkowej, 

- o instalację lampy drogowej przy ul. prostopadłej od ul. Gruszkowej za nr 8 w kierunku 

cmentarza, 

- o niezwłoczne rozpoczęcie prac nad wydaniem „Tułowickiego Informatora Gminnego” oraz 

podjęcie w tej sprawie stosownej uchwały, 

- zlecenie firmie zewnętrznej wykonania pomiaru zanieczyszczeń wydobywających się z 

kominów niektórych domów w Gminie. 

Radny Roman Kopij złożył ustny wniosek dot. wewnętrznych dróg między garażami – 

właściciele garaży proszą o pomoc Pana Burmistrza i Pana Dyrektora ZGKiM w wysypaniu 

tych dróg frezowaną, połatanie dziur. 

 

18. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij zapoznał zebranych z 

otrzymaną korespondencją: 

 

- skarga Pana P. Gerbera dot. Wykupu i rekultywacji wyrobiska. 

 

- pismo Pana Burmistrza do Starosty Opolskiego – prośba o wykonanie niezbędnych 

inwestycji i remontów na terenie naszej Gminy, 

- wykaz nowo wybranych sołtysów i rad sołeckich. 

- pismo Policji – informacja  za 2018 r. 

– sprawa Klubu dziecięcego będzie rozpatrywana na następnym posiedzeniu Komisji. 

Radny Krzysztof Ptak zapytał czy skarga Pana Gerbera została przekazana Wojewodzie, gdyż 

jest tam mowa także o Radzie Miejskiej. Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan  

Roman Kopij stwierdził, że temat jest nowy, sprawdzą to czy należy skargę przekazać także 

Panu Wojewodzie. 

19. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że było pytanie radnego Michała Lutego dotyczące 

migającej lampy na osiedlu. Pan Burmistrz odpowiedział, że zostało to załatwione. Radny 

Michał Luty potwierdził, że jest to załatwione, lampa już nie miga. 

Przewodniczący przypomniał też, że: 

- było pytanie  radnej Agnieszki Zawadzkiej dotyczące rozjeżdżonej drogi w czasie remontu 

przy przejeździe kolejowym, czy jest możliwość nawiezienia tam kamienia. Pan Burmistrz 

odpowiedział, że jest niepisana umowa z Firmą Skanska, oni ten przejazd poprawią, 

- było też pytanie w sprawie emaili wysyłanych do radnych ale zostało to już załatwione z 

Panem informatykiem, 

- było pytanie radnego Krzysztofa Chodorowskiego dotyczące umowy najmu Ośrodka 

Zdrowia, dzisiaj Pan Chodorowski dostał odpowiedź, 



- było zapytanie telefoniczne Pana Dyrektora ZGKiM Pana Jacka Sulikowskiego dotyczące 

dokumentów z Sesji, planów pracy, daty Sesji dla Kierowników jednostek, 

- druga sprawa to propozycja szkolenia dla Sołtysów. Przewodniczący Rady poinformował, 

że odnośnie pierwszej sprawy rozmawiał już z Panem Informatykiem, okazało się, że jest 

możliwość udostępniania takich materiałów na esesji.pl ale niestety to jest płatne, wówczas 

Pan Jacek Sulikowski zaproponował inne rozwiązanie, które będzie jak najszybciej testował. 

Odnośnie drugiej sprawy Pan Dyrektor uważa, ze dobrze by było zorganizować szkolenie dla 

Sołtysów. Po rozmowie z Panem Burmistrzem i Wiceprzewodniczącym Rady chcą takie 

szkolenie zorganizować, zaproszono Pana Tomalika na 26 marca na godz. 16 w celu 

przeprowadzenia takiego szkolenia. Pan Burmistrz zaproponował aby w szkoleniu 

uczestniczyła Pani Skarbnik i Pani Żalik aby omówić sprawy finansowe i organizacyjne. 

Przewodniczący Rady poinformował, że dostał też informację od Prezesa Neotech, że Prezes 

Neotech chce spotkać się z Panem Burmistrzem, przekazał tę informacje Panu Burmistrzowi. 

Zaznaczył, że była tez taka ustna propozycja aby zorganizować konkurs w szkole dot. spraw 

poruszanych przez radnego Krzysztofa Ptaka – spalanie śmieci. Taki konkurs 

prawdopodobnie się odbędzie. 

20. Wolne wnioski. 

Głos zabrała mieszkanka Tułowic – przedstawicielka Stowarzyszenia na rzecz rozwoju 

Tułowic – odniosła się do sprawy wypowiedzi Pana Burmistrza, że Stowarzyszenie zarzuca 

władzom Gminy, że nic nie robią. Zaznaczyła, że tak to postrzega, że Stowarzyszenie nie jest 

po to, aby walczyć z władzami Gminy, bo wszystkim chodzi o jedno i wszyscy dokładnie 

wiedza o co tu chodzi. Uważa, że zgodnie z tym co było obiecane mieszkańcy o nurtujących 

ich sprawach powinni być informowani na bieżąco. 

Odniosła się także do sprawy wypowiedzi Pana Kopija, wypowiedź ta nie leciała przez 

mikrofon ale osobiście prosi aby wszystkie wypowiedzi były przez mikrofon, chodzi jej o to, 

że w tej wypowiedzi padły słowa „mądrzejsi od nas”, chciałaby wiedzieć co te słowa miały 

znaczyć. 

Pan Kopij odpowiedział, że wszystko mówi przez mikrofon, a jeżeli użył słów ‘mądrzejsi od 

nas” to tylko w tym kontekście, że też nie jest mądry w tej sprawie, bo nie jest z 

wykształcenia osobą, która zna się na ochronie środowiska, na wszystkich przepisach 

dotyczących tych produktów. W tym tylko konspekcie to powiedział. 

Radny Krzysztof Ptak zapytał przedstawicielkę Stowarzyszenie co miało na celu spotkanie w 

Ligocie Tułowickiej i zaproszenie na to spotkanie telewizji. Pani odpowiedziała, ze to nie oni 

zapraszali na to spotkanie telewizje, tylko telewizja dążyła do tego, aby się z nimi spotkać i 

dlatego doszło do tego spotkania. Przewodniczący Rady podsumował dyskusję na temat 

rekultywacji wyrobiska, stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie ma już tematu, Pan Burmistrz 

jasno powiedział, że popioły nie będą już wożone a wyrobiska Gmina nie przejmie.  

Radny Krzysztof Mróz poinformował, że Komisja Budżetu i spraw Gospodarczych w 

najbliższym czasie planuje objechać teren gminy w celu zapoznania się z potrzebami remontu 

dróg i budowy oświetlenia. Postarają się stworzyć plan priorytetów i prosi o realizacje tych 

zadań zgodnie z ich planem. Zaznaczył też, że wie, że było otwarcie ofert na jedna z ich 

inwestycji i chciałby się dowiedzieć jakie są efekty.  

Pan Burmistrz odpowiedział, ze zostały otwarte oferty na rozbudowę, przebudowę Sali 

widowiskowej w Tułowicach, wpłynęły trzy oferty, posiedzenie Komisji przetargowej 

odbędzie się 5 marca 2019 r. 



Radny Michał Luty zapytał Dyrektora ZGKiM na jakim etapie jest naprawa hydrantu przy 

osiedlu oraz na jakim etapie jest sporządzenie przybliżonego kosztorysu na wymianę nitki, o 

której rozmawiali jakiś czas temu, czy to się cos z tym dzieje czy nie dzieje.  

Dyrektor ZGKiM odnośnie hydrantu przy stacji benzynowej odpowiedział, ze został on 

zakręcony, jest już kupiony nowy hydrant i czekają na odpowiednia pogodę aby to zrobić, jest 

już wszystko przygotowane. Odnośnie hydrantu na ul. Ceramicznej, zostało to zgłoszone do 

ubezpieczyciela, otrzymali zwrot środków, firma zewnętrzna będzie to robiła. Odnośnie 

rurociągu to nie ma szczegółowego kosztorysu, była firma, która to mniej więcej pomierzyła 

na podstawie map, mówił o tym na ostatniej Sesji. Jest teraz pytanie czy robić ten 

szczegółowy kosztorys, bo musieliby zrobić jakaś odkrywkę i będą na to potrzebne pieniądze. 

Ad.21. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej podał daty 

następnych posiedzeń, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady V Sesji Rady 

Miejskiej. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Frédèric Coppin 

 

 

Przygotował(a): Teresa Cybuchowska-Balwierz 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


